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From: 5.1.2e

Sent: Mon 4/6/2020 3:50:54 PM

Subject: RE: handalcohol-omvang tekorten GGD'en en waarschuwing ivm aanbiedingen

Received: Mon 4/6/2020 3:50:00 PM

+» IIE
Ik vraag mij af of deze mail is doorgestuurd aan de veiligheidsregio’s. Denk dat deIEEE @gadghor.ni het

opgevat heeft als ter informatie

Communicatielijnen:
LCI richting afdelingen [ZB via inf@ct en berichten vanuit RAC

GGDGHOR NL stuurt 2 keer per week een DPG mail aan alle DPG'en, viaIEE(werken

op het landelijk bureau GGDGHOR NL)
Zou je mail doorsturen aan [EEE] @aadahor.nl

Kun je hier verder mee? Succes

van:[EEE EEE @minvws.ni>
Verzonden: maandag 6 april 2020 14:19

@rivm.nl>; HEEe veer n>
REE @ minvws.nl>

Aan:

Onderwerp: FW: handalcohol-omvang tekorten GGD'en en waarschuwing ivm aanbiedingen

cc;

EES

Kan jij met mij en mijn collega van de hulpmiddelen over het volgende meedenken?

We hebben inmiddels 5 vrijstellingen gerealiseerd waarmee het aanbod aan werkzame en veilige desinfectiemiddelen flink is

vergroot. 1 van die vrijstellingen slaat op het zelf bereiden van handalcohol/handgel volgens twee recepten van de WHO die door

het RIVM en het Ctgb zijn beoordeeld op werkzaamheid en veiligheid. VWS laat conform deze vrijstelling ook zelf produceren voor

de acute zorg. In de eerdere sitraps en in het bijzonder die voor de veiligheidsregio’s van afgelopen vrijdag kon je daar meer over

lezen.

Namens VWS heb ik vorige week onderstaand bericht naar GGDGHOR NL gestuurd. Los van onze vraag om inventarisatie stond er

ook een waarschuwing in niet in zee te gaan met elk bedrijf dat handdesinfectans kan leveren en het dat VWS zelf

handdesinfectans produceert en levert. Toch krijgen we geen reactie én we zagen daarna zelfs dat een individuele dPG richting
Nctv opschaalt omdat de lokale destilleerderij geen handgel mag leveren (Inspectie Leefomgeving en Transport zou rigide zijn...).

Heb jij enig idee hoe de communicatie hierover nu verloopt richting de GGD’en? Horen jullie Gberhaupt iets over de

desinfectiemiddelen en datje die bij je regionale coordinator van de ROAZ kan bestellen?

Ministerie vana2zijn en a
Directie Publieke Gezondheid| Afdeling Crisisbeheersing en Infectieziekten

Parnassusplein 5| Den Haag | Postbus 20350 | 2500 EJ | Den Haag

EB verdieping |
*

(070) EEE of of @minvws.nl | www.rijksoverheid.nl

van: IEEEECNIIN)EEE@ minvws.ol>
Verzonden: dinsdag 24 maart 2020 21:15

orminuws.iIKE)-oo EEE mien. IEE

Onderwerp: handalcohol-omvang tekorten GGD'en en waarschuwing ivm aanbiedingen
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Urgentie: Hoog

Dag,

In overleg met mijn collega’s van VWS-GMT en het ministerie van lenW graag aandacht voor de volgende twee punten.

1.

De afgelopen week hebben VWS en het ministerie van lenW hard gewerkt aan het vergroten van het aanbod aan desinfectans in de zorg. Daar

zijn inmiddels 3 vrijstellingen voor afgegeven. De eerste slaat op het gebruik van toegelaten middelen zonder virusclaim, daarvan heb ik jullie op
de hoogte gesteld. De tweede betreft de productie door bedrijven volgens 2 WHO-formuleringen, VWS heeft het initiatief genomen om via

centrale inkoop grondstoffen, productie en distributie ruim 2 miljoen liter handgel te produceren voor de acute zorg. De productie is net gestart

en de eerste flessen zijn/worden binnenkort uitgeleverd. Tot slot is er gisteren een derde vrijstelling gerealiseerd en die maakt het mogelijk dat

(ziekenhuis)apotheken zelf bereiden en leveren aan de zorg. Alle vrijstellingen hebben enkel betrekking op gebruik in de gezondheidszorg.
Aanstaande donderdag is er een weer een plenair corona-debat in de Tweede Kamer. Wij verwachten ook vragen over de tekorten aan

desinfectans en willen ivm de voorbereiding van de bewindspersonen graag zicht krijgen op de tekorten.

Dat moet leiden tot het antwoord op de vraag of de vrijstellingen doeltreffend zijn. Onze vraag is dus: hoe groot zijn de dreigende tekorten bij
de GGD’en en hoeveel daarvan is nu opgelost? Kunnen jullie dat zo snel mogelijk, maar uiterlijk woensdag 16 uur, aangeven?

2.

Daarnaast wil ik jullie op onderstaand krantenartikel wijzen en alert maken op aanbieders die zich nu op de handgel-markt begeven. Onder de

tweede vrijstelling mag de verhandeling of productie van de met de vrijstelling gemoeide stoffen mits deze geschiedt door bedrijven en

instellingen die hiertoe uit hoofde van hun beroep of bedrijf op veilige wijze in staat zijn, waarbij de voorschriften zoals opgenomen in het WHO-

document in aanmerking worden genomen. Nu weet ik niet of je een producent van machines voor brouwerijen e.d. daar direct onder kan

scharen maar wij hebben het etiket van zijn flessen gezien en i.t.t. wat hieronder in het artikel staat, zit daar maar 65% alcohol in. Dat is niet

werkzaam genoeg volgens het RIVM en ook niet conform wat in de WHO-guide staat:

Final products
FORMULATION 1

Final concentrations:

¢ Ethanol 80% (v/v),
* Glycerol 1.45% (v/v),
* Hydrogen peroxide
0.125% (v/v)

FORMULATION 2

Final concentrations:

* |sopropyl alcohol 75% (v/v),
¢ Glycerol 1.45% (v/v),
* Hydrogen peroxide

Mochten jullie iets aangeboden krijgen (anders dan wat VWS laat produceren via DSM en Avandis) en je hebt er vragen over, dan kunnen jullie
met mij contact opnemen. Uiteraard gaat er ook een signaal naar de inspecties naar aanleiding van dit soort middelen.

Alvast bedankt voor jullie input!

' 1] po
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Zin hectoliters handgel
raakt hij maar lastig kwijt
Covid-19 beinvloedt het dagelijks leven. maakt

nu met zijn distilleermachines handgel.

23 maart 2020 om 20:46

Leestijd 1 minuut
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ACRE oeLHe | (PPLE His

or We hebben tot twaalf uur ’s nachts lopen stickeren met mijn verloofde en moeder.

Nederland heeft hier echt behoefte aan.” Foto 5.1.2¢

EE eft achthonderd liter ontsmettende handgel gemaakt, maar kan het nog even niet
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kwijt.IEE eigenaar van productiebedrijf iStill, dat machines maakt voor het brouw-

en distillatieproces. De apparatuur laat zich ook goed lenen om desinfecterende handgel te

produceren, dat net als bier of sterke drank veel alcohol moet bevatten.

Afgelopen zaterdag trok[JEREeen paar machines van de assemblagelijn om te helpen de tekorten

op te lossen, vertelt de ondernemer aan de telefoon. Hij noemt zijn handgel-initiatief ‘In Onschuld’,

want hoe anders worden de handen gewassen?

Het recept voor de desinfecterende gel haalde de ondernemer van de website van de

Wereldgezondheidsorganisatie: water, alcohol (70 procent) en wat glycerine. Dat laatste werkt als

bevochtiger en moet voorkomen dat de handen te veel uitdrogen. Dat was het lastigste te krijgen,

zegt [ERE We hebben met collega’s de halve provincie Utrecht afgereden om de laatste potjes

glycerine uit de schappen van drogisterijen te trekken.” Parfums of kleurstof zijn overbodig. ,Het

middel werkt perfect. De rest is in tijden van crisis echt minder belangrijk. [ERE i niet aan de

handgel verdienen, vertelt hij. ,WWe willen het tegen kostprijs weggeven, of gratis in geval van nood.”

Mocht het nodig zijn, dan kanji ne! duizenden liters handgel gaan produceren, net als

tientallen van zijn klanten al doen of van plan zijn. Een gin-distilleerderij in lerland maakt sinds vorige

week alleen nog maar ontsmettingsmiddel. Oak in Belgié, de Verenigde Staten en andere landen

bereiken de desinfectiemiddelen inmiddels ziekenhuizen of burgers.

Callcenter erg druk

In Nederland do! ULL tegen ,red tape” aan, waaraan wat hem betreft niet snel

genoeg een einde kan worden gemaakt. Hij zocht contact met de crisiscodrdinator Noord-Brabant, die

zijn aanbod doorgaf aan het centrale inkoopteam van de Nederlandse ziekenhuizen. Daarna bleef het

stil. ,Dat is zonde natuurlijk.” Het callcenter voor aanbieders van hulpmiddelen heeft het momenteel

erg druk, liet het ministerie van Volksgezondheid maandag weten. ,Het doel is echt om alles serieus

in behandeling te nemen en iedereen te beantwoorden. Het is mooi dat mensen medische

hulpmiddelen aanbieden, maar het is heel erg druk.”

Op kleinere schaal vinden de flaconsvat qretig aftrek, na promotie op Facebook. Afgelopen

zaterdag werden zo'n tweehonderd literflessen tegen kostprijs — zo'n 20 euro — verkocht, zegt Van

Eijks zoon Christiaan. Ook zorgpersoneel, onder wie zijn eigen huisarts, kwam een flacon halen. ,We

hebben tot twaalf uur 's nachts lopen stickeren met mijn verloofde en moeder. Nederland heeft hier

echt behoefte aan.”


